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§1 

Sammanträdets öppnande 

Ordförande Sievert Balkeståhl hälsade alla välkomna till sam-

manträdet. 

 

§2  

Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

 

§3 

Fastställande av dagordning. 

Dagordningen godkändes. 

 

§4 

Val av justerare och dag för justering. 

Till justering av dagens protokoll utsågs Sievert Balkeståhl och 

Mats Hellberg. Protokollet justeras elektroniskt och undertecknas 

vid nästa sammanträde den 19/4 2017. 

 

§5 

Besök av Maria Carlander från Äldrekontakt 

Maria informerade om Äldrekontakt, en ideell förening vars syfte 

är att bryta ensamma äldres isolering genom att ordna fikaträffar 

en gång per månad. Träffarna äger rum hemma hos frivilliga vo-

lontärer och en fikagrupp består av ca sex- åtta äldre som träffas 

regelbundet en gång i månaden. Värdskapet cirkulerar bland vo-

lontärerna. Föreningen har 2,9 personer anställda samt ett stort 

antal volontärer knutna till sig, Verksamheten finansieras genom 

gåvor och bidrag från kommuner och företag, även Socialstyrel-

sen bidrar med medel. Äldrekontakt som startades 2008 finns nu 

på många platser i Sverige och har ca 300 fikagrupper igång. En 

grupp håller på att etableras i Kista och kommer att ha sitt första 

fikamöte kommande söndag 26/3. Fyra äldre ingår i gruppen f.n. 

så plats finns för några fler äldre. För att kunna delta bör man 

kunna ta sig in i en bil, gånghjälpmedel som käpp och rollator är 

inga hinder men rullstol kan vara svårt. Syn- och hörselnedsätt-

ning samt lättare minnesproblem är inte heller något hinder för 

deltagande. 

 

§6 

Besök av Gabriel Ulug, Claes Löfström och Roger Örneholm 

från förvaltningens lokalavdelning 
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Gabriel och Claes är lokalstrateger. Roger ansvarar för den yttre 

miljön i stadsdelsområdet. Han informerar om att man under 

detta år kommer att gå igenom alla de parkvägar som faller under 

förvaltningens ansvarsområde och åtgärda de s.k. potthålen.  

Rådet påpekar att det är svårt för enskilda att hålla reda på vad 

förvaltningen ansvarar för och vad Trafikkontoret respektive fas-

tighetsvärdar ansvarar för när det gäller den yttre miljön. Gabriel 

informerar om en Tyck till app. som är användbar i detta sam-

manhang. Där kan man skriftligt framföra synpunkter och klago-

mål på saker som behöver åtgärdas i yttermiljön och då hamnar 

det direkt hos den instans som har ansvar för just den biten. 

 

Rådet efterlyser en bänkinventering i stadsdelsområdet, detta har 

tidigare tagits upp med Gunnar Hörnfeldt men verkar inte ha bli-

vit genomfört. Det råder brist på bänkar att vila på framförallt där 

det är backigt. Till viss del beror på att många bänkar i området 

sågats ner och använts som bränsle.  En del bänkar är också ut-

satta för skadegörelse och är farliga på så sätt att de brister om 

man sätter sig på dem. Ett gott råd är därför att titta på hur bän-

ken ser ut innan man slår sig ner för att undvika att ramla i 

backen. Ett förslag från rådet är att bänkar i annat material än trä 

sätts upp. 

 

Sievert har nyligen fått reda på att Trafikkontoret har sagt upp ar-

rendet på Hästa gård till den 31/12. Det är uppseendeväckande att 

ingen information till närboende gått ut om detta. Claes informe-

rar om att även förvaltningen varit ovetande om detta ända tills 

helt nyligen. Förvaltningen som bedriver verksamhet på Hästa 

gård och är angelägen om att den kan fortsätta kommer nu att titta 

över det här. Hästa gård har också ett stort värde för de kringbo-

ende som utflyktsmål och som en möjlighet att köpa närproduce-

rade produkter och bekanta sig med djurskötsel. 

  

Yvonne tar upp det stora problemet med den nedskräpning som 

är i området. Matrester och hushållssopor slängs i papperskorgar 

eller ställs bara ut på marken. Roger informerar om att städning 

görs dagligen i stadsdelsområdet men då bara  Rinkeby produce-

rar två ton sopor i veckan som ska forslas bort så är det nästan 

hopplöst att hålla efter. För att komma till rätta med problemet 

behövs en beteendeförändring hos många av de boende. 

 

§7 

Rapporter 

a. Rapporter från förvaltningen 
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Gunilla informerar om att hon under dagen kommer att åka och 

träffa personalen på Akalla äldreboende som går över till egen 

regi till hösten. De flesta av vårdpersonalen  väljer att stanna kvar 

och det innebär att de boende inte kommer att påverkas nämnvärt 

av förändringen. 

Det lutar alltmer åt att det inte är lönsamt att bygga om toalet-

tutrymmena på Akalla äldreboende utan att boendet i sin nuva-

rande form avvecklas. Det nya äldreboendet som byggs i Rinkeby 

med 90 lägenheter har en överkapacitet och fyller behovet av 

platser.  

 

En översyn och utvärdering av de öppna mötesplatserna kommer 

att ske under året. Ett frågeformulär ska skickas ut till de olika 

verksamheterna. Bl.a. kommer man att titta på den uppsökande 

verksamheten som bedrivs med frågeställning hur man når de 

som inte deltar i verksamheterna. Inga nya lokaler eller andra för-

ändringar kommer att ordnas innan översynen är klar. 

 

IT-utbildningen för äldre som pågår på Kista servicehus har rönt 

ett stort intresse. Väldigt många ringer och vill anmäla sig. 

 

I Österåkers kommun finns ett förslag om att på försök testa en 

modell som används i Finland med gott resultat. Det hela går ut 

på att låta ungdomar få bo billigt i lägenheter i anslutning till 

äldreboende mot att de förbinder sig att ett visst antal timmar i 

veckan träffa och umgås med de äldre på boendet. Gunilla tycker 

att idén är intressant och värd att titta närmare på. 

 

Projektet med observatörer som varit ute på olika verksamheter 

och studerat hur vården fungerar i praktiken har nu permanentats. 

I år kommer fokus ligga på observationer av hur hemtjänsten fun-

gerar. 

 

Nästa vecka kommer Gunilla och några medarbetare att göra ett 

studiebesök på Silverpark som är ett relativt nyöppnat äldrebo-

ende i Täby. Syftet är att få uppslag och idéer till det nya äldrebo-

endet som byggs i Rinkeby. 

  

b. Statistikuppgifter beslut och domar 

 Statistik hade delats ut till rådet före sammanträdet. 

 

§8 

Ärenden till nästa nämndsammanträde samt inkomna remis-

ser och motioner 

Sievert gick igenom några av de ärenden som tas upp på nästa 

nämndsammanträde. 

 

Förslag om att anställa ordningsvakter för demokratipengar. 
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Trygghetsvärdar med ordningsvaktsförordnande ska finnas i 

Husby under en försöksperiod om tre månader. Rådet ser positivt 

på detta och vill veta om det kommit igång. Har det inte det så är 

det angeläget att det gör det så fort som möjligt. 

 

Etablering av Community Center i budgeten. Mats påpekar att 

här skulle pensionärer kunna vara en resurs att utnyttja t.ex. som 

hjälp med läxläsning.  

 

 

 

§9 

Lokalfrågor för öppna mötesplatser 

Gymmet i Akalla är mycket uppskattat och nyttjas av många.  

Yvonne framför i sammanhanget  att hon har funderingar på att 

kontakta Sisab  för att få klarhet i om det inte går att använda den 

del av huset i Rinkeby som är avstängd och uppges vara angripet 

av mögel. Om det inte är så skulle lokalen kunna röjas ur och ett 

gym inrättas även i Rinkeby.  

 

En gång i månaden är det underhållning på Kista servicehus. Sie-

vert berättar att fikat i samband med det har ordnats så att besö-

karna får en femkrona och köper kaffe i automaten och caféet 

bjuder på bröd som sätts fram. 

 

§10 

Övriga frågor 

Mats berättar kort om att han nu blivit intervjuad av forskaren 

från Linköpings universitet angående deras pågående studie kring 

dementas situation. Ett stort problem är de dementa som bor ute i 

samhället utan att vara kända av myndigheter och som riskerar att 

fara illa på olika sätt. Ett annat problem är bristande kunskap  hos 

vissa hemtjänstutförare om demenssjukdom.  

 

Förslagsvis ska aprilsammanträdet ägnas åt djupare diskussion 

runt ett angeläget tema. Mats har föreslagit att rådet skulle kunna 

diskutera kvalitetsindikatorerna för hemtjänst och vård och om-

sorgsboende som finns i årets budget. 

Ett annat förslag som framkom är att diskutera Den nationella 

planen för äldreomsorg som Socialstyrelsen ska presenteras den 

31/3. 

 

Rådet vill på det bestämdaste framföra att bänkarna i receptionen 

på förvaltningshuset bör bytas ut. De är fula och obekväma. 

Äldre och funktionshindrade personer har svårt att både sitta på 

och komma upp från dem. 
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§11 

Nästa sammanträde  

Nästa sammanträde äger rum onsdagen den 19 april kl. 10:00. 

Lokal: Öppna mötesplatsen i Husby, Oslogatan 16. 

 

 

§12 

Avslutning 

Ordförande Sievert Balkeståhl tackade alla och avslutade mötet. 


